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Omprakash Valmiki describes his life as an untouchable, or Dalit, in the newly
independent India of the 1950s. "Joothan" refers to scraps of food left on a plate,
destined for the garbage or animals. India's untouchables have been forced to accept
and eat joothan for centuries, and the word encapsulates the pain, humiliation, and
poverty of a community forced to live at the bottom of India's social pyramid. Although
untouchability was abolished in 1949, Dalits continued to face discrimination,
economic deprivation, violence, and ridicule. Valmiki shares his heroic struggle to
survive a preordained life of perpetual physical and mental persecution and his
transformation into a speaking subject under the influence of the great Dalit political
leader, B. R. Ambedkar. A document of the long-silenced and long-denied sufferings of
the Dalits, Joothan is a major contribution to the archives of Dalit history and a
manifesto for the revolutionary transformation of society and human consciousness.

作者介绍: 

奥姆普拉卡什•瓦尔密齐1950年生于印度，出身卑贱，是印度“贱民”群体的一员。
但他依然使用“瓦尔密齐”这一令他终身耻辱的名字，以此来反抗种姓制度。他的作品
被誉为印地语达利特文学的里程碑，先后一共创作了一部自传体小说、三部短篇小说集
、四部诗集、六十多部剧本、两部文学批评集以及两部翻译作品，均受到了读者的热烈
欢迎，并产生了广泛的影响。其中最具震撼力和影响力的当属自传体小说《剩饭》。
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书评

达利特的生活极其痛苦，生活体验使心灼烧。这种经历在文学表达中尚未获得一席之地
。在这样无比残忍、不人道、对达利特毫不同情的社会制度中，我们苟延残喘。
长久以来，我都在考虑把自己的苦难故事付诸文字，虽然几度尝试，却一直未能如愿。
有好几次，我已经着手写作，每一次却...  

-----------------------------

-----------------------------
说实话，苦难的自传我看过很多，但是不以为意。主要是我觉得写得都不好，因为看起
来所有的苦难其实核心都是因为短视造成的，外加还会掩盖着无数难以言喻的小缺点。
这本《剩饭》不太一样。关于印度的书其实不少，但是关于在种姓之下的低等人到底怎
么想的，其实非常少。 甚至于...  
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